
Oświadczenie złożone 

przez senatora Marka Rockiego 

na 79. posiedzeniu Senatu 

w dniu 24 lipca 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do minister nauki i szkolnictwa wyższego Leny Kolarskiej-Bobińskiej 

Szanowna Pani Minister! 

Zwracam się z prośbą o wyjaśnienie przebiegu postępowania dotyczącego wniosku o przyznanie dofinan-

sowania w ramach programu „Diamentowy Grant” autorstwa pana Przemysława B., studenta Uniwersytetu 

Warszawskiego oraz Szkoły Głównej Handlowej w Warszawie. 

Pan Przemysław B. złożył wniosek o przyznanie dofinansowania w II edycji konkursu w roku akademic-

kim 2012/2013. Wniosek ten został odrzucony z przyczyn formalnych, podobnie jak wnioski przygotowane 

przez wielu innych studentów, mimo protestów rektorów uczelni wyższych, rzecznika praw obywatelskich, 

rzecznika praw studenta, Parlamentu Studentów RP czy laureatów I edycji konkursu. Spór między poszko-

dowanymi studentami i wspomnianymi instytucjami a Ministerstwem Nauki i Szkolnictwa Wyższego doty-

czył zawężenia grona adresatów programu jedynie do studentów I roku studiów II stopnia oraz IV roku stu-

diów jednolitych magisterskich. Sprawa ta była przedmiotem wielu artykułów prasowych i wypowiedzi eks-

pertów. Niektórzy ze studentów, których wnioski zostały odrzucone, postanowili na drodze sądowoadmini-

stracyjnej dochodzić swoich praw. 

Wniosek autorstwa pana Przemysława B. dopiero po 2,5 roku od chwili jego złożenia został poddany oce-

nie merytorycznej wskutek orzeczeń sądów administracyjnych, w których najpierw stwierdzono posiadanie 

przez autora projektu badawczego przymiotu strony postępowania administracyjnego i sądowoadministracyj-

nego, a następnie uznano odrzucenie wniosku z przyczyn formalnych przez MNiSW za bezprawne z punktu 

widzenia przepisów ustawowych. W sprawie przyznania środków finansowych na realizację projektu badaw-

czego pana Przemysława B. wydano decyzję negatywną, mimo kilkunastu pozytywnych recenzji uznanych 

ekspertów z zakresu problematyki wniosku oraz bardzo wysokiej oceny dorobku naukowego studenta. Nega-

tywna decyzja i jej uzasadnienie budzą wątpliwości co do przebiegu procesu oceny merytorycznej wniosku. 

Wątpliwości co do oceny merytorycznej wniosku autorstwa pana Przemysława B. są istotne w kontekście 

oficjalnych danych z MNiSW podanych w artykule „Pozwy studentów bezskuteczne. Resort nauki wygrywa. 

Zawsze.” („Dziennik Gazeta Prawna” z dnia 5 stycznia 2015 r.). Jak napisano, sprawy wniosków studentów o 

stypendia czy granty badawcze po uprzednich orzeczeniach sądów administracyjnych były zawsze rozpatry-

wane negatywnie przez MNiSW. 

Uprzejmie proszę o objęcie postępowania odwoławczego w wyżej opisanej sprawie szczególną uwagą co 

do procesu oceny wniosku, zwłaszcza w kontekście wskazanych faktów i okoliczności, jak i o informację 

dotyczącą przebiegu procedury odwoławczej w tej sprawie. 

Z poważaniem 

Marek Rocki 

 




